
Rada Miejska w Solcu Kujawskim 
 

Protokół nr IV/24  

IV sesja RM odbyta w dniu 21 czerwca 2024 r.  

Obrady rozpoczęto 21 czerwca 2024 r. o godz. 13:00, a zakończono o godz. 14:16 tego 

samego dnia. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 13 Radnych. 

Obecni: 

1. Grażyna Bieniek 

2. Jowita Dec 

3. Agnieszka Dorawa 

4. Wojciech Elszyn 

5. Anna Filipiak 

6. Beata Kołota 

7. Dawid Konwiński 

8. Sebastian Mędlewski 

9. Łukasz Owieśny 

10. Szymon Raczyński 

11. Katarzyna Stamm 

12. Marzanna Szewczyk 

13. Justyna Zielińska 

Nieobecny, usprawiedliwiony: Radny Dariusz Chojnacki.  

 

Lista obecności Radnych stanowi – zał. nr 1 

Lista zaproszonych gości stanowi – zał. nr 2.  

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
 

A. Dorawa – Wiceprzewodnicząca RM – Czy są uwagi do porządku obrad IV sesji ?  

Nie wniesiono. 

 

A. Dorawa – Wiceprzewodnicząca RM – przypomniała, że głosowanie odbywa się za 

pomocą urządzenia rejestrującego obraz i dźwięk przy jednoczesnym podniesieniu ręki.  

Kto z Radnych jest za przyjęciem porządku obrad ?  

 

Wyniki głosowania 

ZA : 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 



 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Grażyna Bieniek, Jowita Dec, Agnieszka Dorawa, Wojciech Elszyn, Anna Filipiak, Beata 

Kołota, Dawid Konwiński, Sebastian Mędlewski, Łukasz Owieśny, Szymon Raczyński, 

Marzanna Szewczyk, Justyna Zielińska. 

NIEOBECNI (2) 

Dariusz Chojnacki, Katarzyna Stamm. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie (zał. 3) 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec Kujawski na 2024 rok. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Solec 

Kujawski na lata 2024 – 2043.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w 

spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających 

Gminie Solec Kujawski lub jej jednostkom organizacyjnym oraz warunków 

dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie 

pomoc publiczną. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyrażenia woli 

współdziałania Gminy Solec Kujawski w tworzeniu Kujawsko-Pomorskiego 

Samorządowego Stowarzyszenia „Europa Kujaw i Pomorza”. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

przystąpienie do Stowarzyszenia „Droga Ekspresowa S10”. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru delegata Gminy Solec Kujawski w Związku 

Miast Nadwiślańskich. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego Uchwały Nr LXVI/447/23 

Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim z dnia 25 kwietnia 2023 r. w sprawie zasad i 

trybu przeprowadzania Budżetu Obywatelskiego Gminy Solec Kujawski (Dz. Urz. 

Woj. Kuj.-Pom. z 2023 r. poz. 2848)1. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Usług Społecznych w Gminie Solec 

Kujawski na lata 2024 – 2027. 

                                                 
 



11. Raport z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Solec Kujawski na lata 

2022 – 2025 za 2023 rok i efektów jego realizacji.  

12. Wolne głosy i wnioski. 

13. Zamknięcie obrad sesji.      

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec Kujawski na 2024 rok. 

 

A. Kowalska – Skarbnik Gminy – przedstawiła ww. projekt uchwały.  

O godz. 13.04 na obrady dotarła Radna RM Katarzyna Stamm (Rada obraduje w 13 

osobowym składzie). 

A. Dorawa – Wicerzewodnicząca RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu 

uchwały?  

Radny RM W. Elszyn – zauważył, że na II sesji budżet był zmieniany m.in. w zakresie 

działu 750, rozdziału 75095 § 4300 czyli pozostałe usługi w dziale administracja publiczna 

gdzie zmniejszono kwotę o 445.000 zł, która pierwotnie była w budżecie zapisana na jakieś 

działania, które miały być wykonane. Na dzisiejszej sesji z tego samego paragrafu będzie 

ściągnięta kwota w wysokości 415.000 zł. Co razem daje kwotę 960.000 zł. Jakie zatem 

usługi za prawie milion złotych nie zostaną wykonane ? Na komisjach wspólnych RM 

otrzymano informację, że są to najprawdopodobniej jakieś rezerwy. Nie jest to jednak 

informacja wystarczająca. Radni powinni wiedzieć za czym głosują. Radny poruszył też 

kwestię zwrotu środków do Urzędu Marszałkowskiego w związku z projektem realizowanym 

w latach 2018 – 2019 w wysokości 19.000 zł i do tego zostaną doliczone odsetki 

najprawdopodobniej  w wysokości ok. 11.000 zł. Chodzi o dofinansowanie inwestycji 

budowy groty solankowej. Umowa jest rozwiązywana, a środki będą musiały zostać 

zwrócone. Przy całej inwestycji 900.000 zł, nie otrzymamy 200.000 zł w formie 

dofinansowania, tylko będziemy musieli oddać my wszyscy Solecczanie. To rzecz, która nie 

powinna mieć miejsca. Radny dodał też, że w projekcie uchwały dot. zmiany budżetu 

zniknęło 800.000 zł z dochodów bieżących z tytułu najmu i dzierżawy majątku Gminy. 

Pytając o to na komisjach, Radny w pierwszej kolejności otrzymał informację, że dlatego iż 

mieszkańcy nie płacą oraz, że widocznie ktoś się pomylił przygotowując to. Mamy majątek o 

dużej wartości, z którego możemy czerpać dochody w kwocie ok. 800.000 zł rocznie i tego 

nie robimy i z jakiegoś powodu obniżamy te dochody w budżecie. Zwrócił się do Burmistrza 

z prośbą o to, aby zmiana która już się dzieje w Solcu Kujawskim dotyczyła też 

transparentności finansów publicznych, żeby zarówno Radni jak i wszyscy mieszkańcy mieli 



pełną i klarowną informację na temat tego jakie zakupy nie będą realizowane jeśli jakaś 

kwota jest ściągana z budżetu albo jakie zakupy będą realizowane jeśli ta kwota do budżetu 

trafia. To dobre rozwiązanie dla wszystkich. Wobec powyższego Radny w dniu dzisiejszym 

nie zagłosuje za przyjęciem uchwały zmieniającej budżet.          

 

Odpowiedzi udzieliła A.Kowalska – Skarbnik Gminy informując, że zgodnie z zapisami 

ustawy o finansach publicznych wykonanie budżetu należy do zarządu. Zasady ostrożności, 

zawsze są dokonywane, też weryfikacje wydatków, planów z uwagi, że obowiązują nas pewne 

zasady wynikające z art. 242 ustawy o finansach publicznych gdzie mowa jest o równowadze 

pomiędzy dochodami, a wydatkami. Kolejny art. mówi o celowości, że wydatki muszą być z 

zachowaniem tej właśnie zasady tak wydatkowane. Na koniec roku nie może być takiej 

sytuacji, że wydatki bieżące będą wyższe niż dochody bieżące. Dochody to główne źródło 

wydatkowania, zatem jeśli nie uzyskujemy jej zaplanowanej wielkości to należy te wydatki 

odpowiednio skorygować, żeby nie nastąpiła taka sytuacja, że wydamy więcej niż mamy 

faktycznie otrzymanych środków. Na wydatki obowiązują limity, dochody mogą być wyższe 

niż planowane wielkości, a w przypadku wydatków taka sytuacja nie może nastąpić. Odniosła 

się też do kwestii skorygowanych wielkości dot. 800.000 zł. Założenia jakie były przyjęte do 

planu to takie, że każdy mieszkaniec powinien czynsz uiszczać. Jest prowadzona windykacja 

ale zdarzają się takie sytuacje, że tych środków na bieżąco nie można uzyskać. Zaplanowano 

3.153.000 zł i w chwili obecnej jest to 17% wykonania. Jest jeszcze jedno zmniejszenie dot. 

planowanych środków na odsetki z tytułu wyemitowanych obligacji i suma plus otrzymane 

wpływy dają tą kwotę 800.000 zł, czyli po stronie dochodów zmniejszyliśmy 800.000 zł i w 

dwóch pozycjach jeśli chodzi o wydatki są odsetki zmniejszone i jest zmniejszona ta pula, która 

była by przewidziana na wydatki nieprzewidziane, ale oszacowując, że pewnych wpływów nie 

będziemy mieli to należy te wydatki zmniejszyć, a to wynika z ustawy o finansach publicznych.   

 

Radny RM W. Elszyn –  może warto zatem zwrócić uwagę jak planowane są przychody np. 

z tytułu najmu, jeśli chcielibyśmy w miarę stabilnie dążyć do osiągnięcia założonych planów. 

Akurat najem czy dzierżawa są realizowane przez cały rok i są dochodami, które nie 

występują jednostkowo. Nadal jednak nie wiadomo z czego zrezygnowano na kwotę 960.000 

zł w  dziale 750, rozdziale 75095 § 4300.   

 

A.Kowalska – Skarbnik Gminy – odpowiedziała, że rozdział 75095 dot. pozostałej 

działalność są to nieprzewidziane wydatki, które pojawiają się w ciągu roku. 

 

Innych uwag nie zgłoszono.  

 



A. Dorawa – Wicerzewodnicząca RM - podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy 

Solec Kujawski na 2024 rok.  

Kto z Radnych jest za podjęciem ww. uchwały ?  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Grażyna Bieniek, Jowita Dec, Agnieszka Dorawa, Anna Filipiak, Beata Kołota, Dawid 

Konwiński, Sebastian Mędlewski, Szymon Raczyński, Katarzyna Stamm, Marzanna 

Szewczyk, Justyna Zielińska. 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Wojciech Elszyn, Łukasz Owieśny. 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Chojnacki. 

Uchwała Nr IV/21/24 RM została podjęta (zał. 4).  

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Solec 

Kujawski na lata 2024 – 2043. 

 

A. Kowalska – Skarbnik Gminy – przedstawiła ww. projekt uchwały.  

A. Dorawa – Wicerzewodnicząca RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu 

uchwały?  

Radni uwag nie wnieśli.  

 

A. Dorawa – Wicerzewodnicząca RM - podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Solec Kujawski na lata 2024 – 2043.  

Kto z Radnych jest za podjęciem ww. uchwały ?  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 



Grażyna Bieniek, Jowita Dec, Agnieszka Dorawa, Anna Filipiak, Beata Kołota, Dawid 

Konwiński, Sebastian Mędlewski, Szymon Raczyński, Katarzyna Stamm, Marzanna 

Szewczyk, Justyna Zielińska. 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Wojciech Elszyn, Łukasz Owieśny. 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Chojnacki. 

 

Uchwała Nr IV/22/24 RM została podjęta (zał. 5).  

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w 

spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających 

Gminie Solec Kujawski lub jej jednostkom organizacyjnym oraz warunków 

dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie 

pomoc publiczną. 

P. Popielewska – Radca Prawny – przedstawiła ww. projekt uchwały.  

A. Dorawa – Wicerzewodnicząca RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu 

uchwały?  

Radni uwag nie wnieśli.  

 

A. Dorawa – Wicerzewodnicząca RM - podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad, 

sposobu i trybu udzielania ulg w płacie należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny, przypadających Gminie Solec Kujawski lub jej jednostkom organizacyjnym 

oraz warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić 

będzie pomoc publiczną.  

Kto z Radnych jest za podjęciem ww. uchwały ?  

 

Wyniki głosowania 

ZA : 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grażyna Bieniek, Jowita Dec, Agnieszka Dorawa, Wojciech Elszyn, Anna Filipiak, Beata 

Kołota, Dawid Konwiński, Sebastian Mędlewski, Łukasz Owieśny, Szymon Raczyński, 

Katarzyna Stamm, Marzanna Szewczyk, Justyna Zielińska. 



NIEOBECNI (1) 

Dariusz Chojnacki. 

 

Uchwała Nr IV/23/24 RM została podjęta (zał. 6). 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyrażenia woli 

współdziałania Gminy Solec Kujawski w tworzeniu Kujawsko-Pomorskiego 

Samorządowego Stowarzyszenia „Europa Kujaw i Pomorza”. 

 

K. Rubaszewska – Zastępca Burmistrza Solca Kujawskiego – przedstawiła ww. projekt 

uchwały.  

A. Dorawa – Wicerzewodnicząca RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu 

uchwały?  

Radni uwag nie wnieśli.  

 

A. Dorawa – Wicerzewodnicząca RM - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie wyrażenia woli współdziałania Gminy Solec Kujawski w tworzeniu Kujawsko-

Pomorskiego Samorządowego Stowarzyszenia „Europa Kujaw i Pomorza”.  

Kto z Radnych jest za podjęciem ww. uchwały ?  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grażyna Bieniek, Jowita Dec, Agnieszka Dorawa, Wojciech Elszyn, Anna Filipiak, Beata 

Kołota, Dawid Konwiński, Sebastian Mędlewski, Łukasz Owieśny, Szymon Raczyński, 

Katarzyna Stamm, Marzanna Szewczyk, Justyna Zielińska. 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Chojnacki. 

 

Uchwała Nr IV/24/24 RM została podjęta (zał. 7). 

 

 



7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

przystąpienie do Stowarzyszenia „Droga Ekspresowa S10”. 

 

K. Rubaszewska – Zastępca Burmistrza Solca Kujawskiego – przedstawiła ww. projekt 

uchwały.  

A. Dorawa – Wicerzewodnicząca RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu 

uchwały?  

Radni uwag nie wnieśli.  

A. Dorawa – Wicerzewodnicząca RM - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do Stowarzyszenia „Droga Ekspresowa S10”.  

Kto z Radnych jest za podjęciem ww. uchwały ?  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grażyna Bieniek, Jowita Dec, Agnieszka Dorawa, Wojciech Elszyn, Anna Filipiak, Beata 

Kołota, Dawid Konwiński, Sebastian Mędlewski, Łukasz Owieśny, Szymon Raczyński, 

Katarzyna Stamm, Marzanna Szewczyk, Justyna Zielińska. 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Chojnacki. 

 

Uchwała Nr IV/25/24 RM została podjęta (zał. 8). 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru delegata Gminy Solec Kujawski w Związku 

Miast Nadwiślańskich. 

 

K. Rubaszewska – Zastępca Burmistrza Solca Kujawskiego – przedstawiła ww. projekt 

uchwały.  

A. Dorawa – Wicerzewodnicząca RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu 

uchwały?  

Radni uwag nie wnieśli.  



A. Dorawa – Wicerzewodnicząca RM - podjęcie uchwały w sprawie wyboru delegata 

Gminy Solec Kujawski w Związku Miast Nadwiślańskich. 

Kto z Radnych jest za podjęciem ww. uchwały ?  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grażyna Bieniek, Jowita Dec, Agnieszka Dorawa, Wojciech Elszyn, Anna Filipiak, Beata 

Kołota, Dawid Konwiński, Sebastian Mędlewski, Łukasz Owieśny, Szymon Raczyński, 

Katarzyna Stamm, Marzanna Szewczyk, Justyna Zielińska. 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Chojnacki. 

 

Uchwała Nr IV/26/24 RM została podjęta (zał. 9). 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego Uchwały Nr LXVI/447/23 

Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim z dnia 25 kwietnia 2023 r. w sprawie zasad i trybu 

przeprowadzania Budżetu Obywatelskiego Gminy Solec Kujawski (Dz. Urz. Woj. Kuj.-

Pom. z 2023 r. poz. 2848). 

 

K. Rubaszewska – Zastępca Burmistrza Solca Kujawskiego – przedstawiła ww. projekt 

uchwały.  

A. Dorawa – Wicerzewodnicząca RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu 

uchwały?  

Radni uwag nie wnieśli.  

 

A. Dorawa – Wicerzewodnicząca RM - podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu 

jednolitego Uchwały Nr LXVI/447/23 Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim z dnia 25 kwietnia 

2023 r. w sprawie zasad i trybu przeprowadzania Budżetu Obywatelskiego Gminy Solec 

Kujawski (Dz. Urz. Woj. Kuj.-Pom. z 2023 r. poz. 2848).  

Kto z Radnych jest za podjęciem ww. uchwały ?  

 

 



Wyniki głosowania 

ZA : 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grażyna Bieniek, Jowita Dec, Agnieszka Dorawa, Wojciech Elszyn, Anna Filipiak, Beata 

Kołota, Dawid Konwiński, Sebastian Mędlewski, Łukasz Owieśny, Szymon Raczyński, 

Katarzyna Stamm, Marzanna Szewczyk, Justyna Zielińska. 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Chojnacki. 

Uchwała Nr IV/27/24 RM została podjęta (zał. 10). 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Usług Społecznych w Gminie Solec 

Kujawski na lata 2024 – 2027. 

 

Sara Kubacka – Zastępca koordynatora projektu Centrum Usług Społecznych - 

przedstawiła ww. projekt uchwały.  

A. Dorawa – Wicerzewodnicząca RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu 

uchwały?  

Radni uwag nie wnieśli.  

 

A. Dorawa – Wicerzewodnicząca RM - podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu 

Usług Społecznych w Gminie Solec Kujawski na lata 2024 – 2027.  

Kto z Radnych jest za podjęciem ww. uchwały ?  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grażyna Bieniek, Jowita Dec, Agnieszka Dorawa, Wojciech Elszyn, Anna Filipiak, Beata 

Kołota, Dawid Konwiński, Sebastian Mędlewski, Łukasz Owieśny, Szymon Raczyński, 

Katarzyna Stamm, Marzanna Szewczyk, Justyna Zielińska. 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Chojnacki. 



 

Uchwała Nr IV/28/24 RM została podjęta (zał. 11). 

 

11. Raport z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Solec Kujawski na lata 

2022 – 2025 za 2023 rok i efektów jego realizacji. 

I.Konaszewska – Zastępca dyrektora Centrum Usług Społecznych – przedstawiła ww. 

raport.  

 

A. Dorawa – Wicerzewodnicząca RM – Czy są uwagi do przedstawionego raportu ?  

Radni uwag nie wnieśli.  

 

Raport z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Solec Kujawski na lata 2022 – 

2025 za 2023 rok i efektów jego realizacji stanowi – zał. nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

12. Wolne głosy i wnioski. 

 

Radny RM Łukasz Owieśny – przypomniał, że skoro pierwsza propozycja Radnego nie 

spotkała się z akceptacją Radnych, to wyraził przekonanie, że tym razem będzie inaczej.  

W trosce o dobro dzieci i młodzieży zgłosił wniosek, aby przy planowaniu budżetu na 2025 rok 

uwzględnić budowę boiska wielofunkcyjnego na Osiedlu Leśnym. Dobrym miejscem na to 

byłby plac przy ul. Ugory. Całkowity koszt ogrodzonego boiska o wymiarach 28 x 15 m z 

bramkami i koszami wynosi 300.000 zł brutto wg wstępnej oferty jednej z firm. Jeśli będzie 

konieczność złożenia petycji z podpisami, to Radny zadeklarował się ją złożyć. Wyraził 

nadzieję, że uda się ten projekt wprowadzić w życie w ciągu roku. Młodzi ludzie, którzy są 

przeganiani z kolejnych miejsc zasługują na to, aby w końcu zacząć słuchać ich potrzeb. To 

inwestycja w zdrowie naszych dzieci.  

 

A.Michalak – Burmistrz Solca Kujawskiego – odpowiedział, że nie ma potrzeby składać 

petycji, ponieważ Radny w ramach klubu może wnieść propozycję do planowanego budżetu. 

Weźmiemy to pod uwagę. Burmistrza zaniepokoiło stwierdzenie o przeganianej młodzieży, 

poprosił o szczegóły, jeśli tak się dzieje.  

 



Radny RM Łukasz Owieśny – odpowiedział, że młodzież się skarży, że jest przeganiana z 

dworca POP, są te przeganiani z parkingu przy Netto. Nie są przeganiani jeszcze z miejsca w 

pobliżu Polomarketu. Młodzież czeka z niecierpliwością na Skatepark.       

 

A.Michalak – Burmistrz Solca Kujawskiego – zaproponował postawienie np. koszy do gry 

ze środków w ramach budżetu obywatelskiego.  

Ponadto Burmistrz poinformował o braniu udziału wraz z Zastępcą Burmistrza w Konwencie 

Burmistrzów w Minikowie, w Konwencie Wójtów w Osieku nad Wisłą oraz w Zgromadzeniu 

Miast Polskich w Warszawie. Wszystkie te spotkania polegały na wyborze nowych władz, 

przewodniczących zarządów w związku z wyborami samorządowymi, w których zaszły 

zmiany personalne. Dodał, że trwa nabór do Rady Seniorów, zaprosił mieszkańców 60+ do 

aktywnego udziału w radzie. Ponadto Burmistrz złożył wniosek do Rady Miejskiej o 

powołanie Młodzieżowej Rady, warto młodych ludzi zaangażować w to gdzie będą mogli 

przedstawiać swoje pomysły. W biurze prawnym jest też sprawdzany pod względem 

formalno – prawnych regulamin Rady Biznesu, którą Burmistrz zamierza powołać.     

 

Radna RM Beata Kołota – odniosła się do wypowiedzi Radnego Ł. Owieśnego, informując, 

że nigdy nie negowała spraw dot. młodzieży, też jest za tym, żeby na Osiedlu Leśnym takie 

miejsca dla nich powstały.  

Radna zgłosiła wnioski dot. uzupełnienia ubytków z kostki brukowej w ul. Zbożowej (na 

odcinku od ul. Leśnej do ul. Polnej) oraz planowanej kontroli w naszej Gminie, w związku z 

partycypowaniem w kosztach budowy promu i zajęcia się tym tematem przez Najwyższą Izbę 

Kontroli. Czy Gmina była wzywana w związku z interwencją NIK ? Czy są szanse na to, aby 

prom znowu zaczął kursować ?   

 

Radny RM Łukasz Owieśny – odnosząc się do wypowiedzi Radnej B. Kołoty wyjaśnił, że 

mówiąc o swojej pierwszej propozycji miał na myśli propozycję na Przewodniczącego RM.  

 

A.Michalak – Burmistrz Solca Kujawskiego – odpowiadając na wnioski Radnej B. Kołoty 

poinformował, że w sprawie ubytków kostki brukowej w ul., Zbożowej, to należy zgłosić to 

do Wydziału Utrzymania Miasta, który ewentualnie może zlecić to ZGK. Co do promu, to 

miało odbyć się spotkanie u Marszałka, niestety zostało odwołane. Jeśli zostanie coś ustalone, 

to przekaże tę informację Radnym.   

 

Radna RM Anna Filipiak – w związku z planowaną sprzedażą gruntów na Osiedlu 

Robotniczym pod budowę budynku wielorodzinnego zapytała czy są planowane konsultacje z 

mieszkańcami, jeśli tak to kiedy ? 



W Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Solec Kujawski zostało zawarte, że planuje się 

sprzedaż terenów pod zabudowę jednorodzinną na terenie O. Toruńskiego i wielorodzinną na 

O. Robotniczym, podano też kwotę oraz informacje o sprzedaży usługowo – handlowej przy 

ul. Lipowej i marsz. J. Piłsudskiego        

 

Odpowiedzi udzieliła K. Rubaszewska – Zastępca Burmistrza Solca Kujawskiego – 

informując, że pracownicy przygotowali zestawienie sprzedaży nieruchomości w toku, gdzie 

już odbyły się rokowania albo przetargi i nie ma na tej liście ul. Robotniczej.   

 

Ponadto Zastępca poinformowała, że na O. Toruńskim planowana jest sprzedaż 

nieruchomości przy ul. Kujawskiej, natomiast na chwilę obecną O. Robotnicze nie jest brane 

pod uwagę. 

 

A.Michalak – Burmistrz Solca Kujawskiego – prześlemy Radnym wykaz sprzedaży 

nieruchomości, które są w toku.   

  

Radna RM Jowita Dec – zgłosiła wniosek dot. sklepu monopolowego przy Placu Jana Pawła 

II, gdzie ma powstać lub już powstał salon gier. Mieszkańcy placu kategorycznie się temu 

sprzeciwiają i dopytują kto wydał na to pozwolenie ?  

 

J. Żebrowska – Dudek – Dyrektor WSO – odpowiedziała, że jesteśmy po konsultacji z 

Komendantem Komisariatu Policji i na tę chwilę nie ma informacji, że jest to salon gier. Zostały 

wstawione maszyny do gier, ale czy są to gry hazardowe to nie ma pewności. Komendant 

poprosił, aby osoba, która to zgłosiła złożyła zawiadomienie do Krajowej Izby Skarbowej, 

ponieważ to ona odpowiada za realizację obowiązku wynikających ze sprawdzania zezwoleń. 

Pani Dyrektor sprawdziła w rejestrze działalności regulowanej czy firma ma wpisane 

zezwolenie na prowadzenie gier hazardowych i nie ma. Dlatego na tę chwilę musimy poczekać 

na reakcję Krajowej Izby Skarbowej. Jeśli będzie przeprowadzona jakaś kontrola w tym 

zakresie to damy Radnym znać. 

     

Radny RM Wojciech Elszyn – zgłosił wnioski dot.:  

- terminu budowy hangaru dla WOPR – u, na jakim jest to etapie ?  

 

I. Konopa – Dyrektor WIiPP – odpowiedziała, że w budżecie są na ten cel zabezpieczone 

środki, natomiast na chwilę obecną nie rozpoczęliśmy realizacji. Jest to teren przy harcówce, 

chcielibyśmy zagospodarować ten teren racjonalnie i wykorzystać na inną infrastrukturę i 



zabudowę. Wszystko musi spełniać swoją funkcję i aby zagospodarowanie, które ma być 

zaproponowane odpowiadało wszystkim użytkownikom.  

 

- nie organizowania imprez w tym samym dniu, kiedy są organizowane wybory, tak jak miało 

to miejsce w dniu 9.06.24 r. kiedy to wielu mieszkańców miało problemy z dotarciem do 

lokalu wyborczego.  

Radny poinformował także, że w ostatnim czasie otrzymał z Rejonu Dróg Wojewódzkich w 

Inowrocławiu decyzję stwierdzającą zmianę organizacji ruchu na drodze wojewódzkiej w ul. 

Bydgoskiej, na skrzyżowaniu z ul. Św. Stanisława dot. postawienia lustra drogowego w tym 

miejscu. Decyzja ta jest potwierdzona i czekamy na jego wykonanie.  

 

A.Michalak – Burmistrz Solca Kujawskiego – podziękował Radnemu W. Elszynowi za 

inicjatywę związaną z postawieniem ww. lustra, a co do zbiegu okoliczności dat zaapelował o 

wyrozumiałość. Wyjaśnił, że organizacja takiej imprezy jak biegi uliczne kosztuje 

organizatora nie tylko dużo finansów ale też i czasu. Data 9.06. była ustalona dużo wcześniej 

niż data wyborów. Dojście do lokalu było możliwe, ogłoszenia w tej sprawie pojawiły się na 

stronie internetowej i OSiR – u i Urzędu i w innych jednostkach. Dowóz osób do lokalu był 

możliwy przed i po biegach. Na czas trwania biegów procent wyborców w lokalu był nie za 

wysoki.       

 

Radna RM Justyna Zielińska – zgłosiła wnioski dot. wykonania progu zwalniającego w ul. 

Tartacznej, od strony ul. Toruńskiej oraz wypielenia chwastów z chodników, przy 

jednoczesnym zmniejszeniu częstotliwości koszenia traw. 

Odpowiedzi udzieliła K. Rubaczewska – Zastępca Burmistrza informując, że zostanie 

rozważona propozycja wykonania progu zwalniającego. Koszenie jest rozłożone w czasie na 

różnych obszarach miasta. Podzieliła zdanie Radnej, żeby nie wykaszać wszystkiego do zera i 

by było ono mniej intensywne.  Poprosiła Radną o wskazanie miejsc gdzie chodniki są 

najbardziej zarośnięte.  

Radny RM Wojciech Elszyn – dodał, że harmonogram koszenia nie odbywa się co dwa tyg., 

a co miesiąc lub co dwa miesiące w zależności od miejsca. Może być rzeczywiście tak, że 

pracownicy ZGK realizują koszenie jednego dnia, a dwa tyg. później wykonują to pracownicy 

gospodarczy spółdzielni mieszkaniowych.  

Radna RM Justyna Zielińska – odpowiedziała, że  przy ul. Marsz. J. Piłsudskiego i przy 

Przedszkolu było wykaszane dwa tyg. temu i dzisiaj też.    



Radny RM Wojeciech Elszyn – odpowiedział, że wyjaśnił tą kwestię i odpowie pisemnie 

Radnej drogą meilową.    

 

Radny RM Dawid Konwiński – dziś procedowano nad zmianą uchwały budżetowej m.in. 

była to zmiana na zobowiązanie spłaty niezrealizowanego projektu unijnego z 2018 r. 

Rozwiązano umowę z Urzędem Marszałkowskim na realizację zadania „Przebudowa części 

pomieszczeń budynku krytej pływalni w Solcu Kujawskim na potrzeby uruchomienia sauny i 

komnaty solnej”. 27.04.2022 r. został wyłoniony wykonawca – firma „Kryształowy świat”. 

Skoro nastąpiło rozwiązanie tej umowy z Urzędem Marszałkowskim, czyli nie było 

dofinansowania w kwocie 200.000 zł. Pytanie dlaczego nie było tego dofinansowania ? 

Dlaczego Urząd Marszałkowski rozwiązał tą umowę z Gminą ? Czy kwota była w formie 

zaliczki czy była to kwota jako refundacja ?  Jeśli była w formie zaliczki, to wówczas czeka 

nas kolejna zmiana uchwały budżetowej powodująca to, że trzeba będzie skądś ściągnąć i 

zapłacić odsetki. Kto był odpowiedzialny za rozwiązanie tej umowy ?  

A.Michalak – Burmistrz Solca Kujawskiego – odpowiedział, że Radny RM na zadane 

pytania otrzyma pisemną odpowiedź.  

 

13. Zamknięcie obrad sesji. 

A. Dorawa – Wiceprzewodnicząca RM – podziękowała Radnym, Burmistrzowi  i 

współpracownikom za udział w sesji i zamknęła obrady sesji o godz. 14.16. 

 

 Agnieszka Dorawa 

Wiceprzewodnicząca 

Rada Miejska w Solcu Kujawskim 

  

 

Protokołowała:  

Katarzyna Ciudzińska 


